

Volume 38 Editors' Foreword

We are delighted to publish this special volume of *Canadian Jewish Studies / Études juives canadiennes* devoted to Jewish education in Canada, the first edited collection or special volume of a journal to focus on the theme. We offer our hearty congratulations to the volume's guest editors and field leaders Laura Wiseman, Daniel Held, and Karen Gazith, who accepted with gusto our invitation to pull together a set of articles and conversations concerning just some of the many under-explored questions and themes at the unique intersection of Jewish, Canadian, and education. We hope the volume's many contributions stimulate and inspire scholars and practitioners alike, and that the pages of our journal continue to see thoughtful explorations on Jewish education pedagogy, administration, and practice, as well as studies where Jews and education meet law, history, sociology, religious studies, and more.

Canadian Jewish Studies / Études juives canadiennes acknowledges and appreciates the support it currently receives from the Social Sciences and Humanities Research Council's Support for Scholarly Journals program, from York University's Faculty of Liberal Arts and Professional Studies, and of course, from the members of our parent body, the Association for Canadian Jewish Studies. Our journal is open access and free online, hosted on the Open Journal System by York University Libraries. We are also immensely grateful for a recent generous donation to the journal and the ACJS from the Tauben Family Foundation.

We also thank all those scholars who have contributed to this volume, including our contributing authors, subsection contributors, anonymous peer reviewers, and our own editorial team, Amir Lavie, Valentina Gaddi, Janice Rosen, and Vardit Lightstone. Thanks to our father-son copy editors, James and Austin Graff, and our designer, Derek Broad.

David S. Koffman
Editor-in-Chief

Joshua Tapper
Managing Editor

July 2024

Volume 38 Avant-propos des rédacteurs

Nous sommes ravis de publier ce volume spécial de *Canadian Jewish Studies / Études juives canadiennes* consacré à l'éducation juive au Canada, le premier recueil édité ou volume spécial d'une revue à se concentrer sur ce sujet. Nous félicitons chaleureusement Laura Wiseman, Daniel Held et Karen Gazith, invité.e.s à la rédaction et chef.fe.s de file sur la question, qui ont accepté avec enthousiasme notre invitation à rassembler une série d'articles et de conversations concernant quelques-unes des nombreuses questions et thèmes sous-explorés à l'intersection unique de la judéité, du Canada et de l'éducation. Nous espérons que les riches contributions du volume stimuleront et inspireront les chercheur.e.s et les praticien.ne.s du milieu, et que les pages de notre revue continueront de voir des explorations réfléchies sur la pédagogie, l'administration et la pratique de l'éducation juive, ainsi que des études où la judéité et l'éducation rencontrent le droit, l'histoire, la sociologie, les études religieuses, et plus encore.

Canadian Jewish Studies / Études juives canadiennes reconnaît et apprécie l'appui qu'elle reçoit du programme de soutien aux revues savantes du Conseil de recherches en sciences humaines, de la Faculté des arts libéraux et des études professionnelles de l'Université York et, bien sûr, des membres de l'Association d'études juives canadiennes (ACJS/AÉJC). Notre revue est en libre accès et se trouve gratuitement en ligne, hébergée sur l'*Open Journal System* des bibliothèques de l'Université York.

Nous tenons également à exprimer toute notre reconnaissance à la famille Tauben pour leur récente et généreuse contribution à notre revue et à notre organisme associé, l'ACJS/AÉJC. Nous remercions finalement tous les chercheur.e.s qui ont contribué à ce volume, y compris nos auteur.e.s collaborateur.ice.s, les contributeur.ice.s des sous-sections, les évaluateur.ice.s anonymes et notre équipe éditoriale, Amir Lavie, Valentina Gaddi et Vardit Lightstone. Merci enfin à nos réviseurs, le couple père-fils James et Austin Graff, et à notre designer, Derek Broad.

David S. Koffman
Rédacteur en chef

Joshua Tapper
Rédacteur adjoint

Juillet 2024